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Raadsvergadering : 23 april 2025 
Agendapunt : 3c 
Behandeld door : Griffie/Bestuursadviseur 
Telefoon en email : griffie@defryskemarren.nl  
  De amendementen en moties in grijze arcering van de lijst afhalen 

omdat ze uitgevoerd of verworpen zijn 
 

Ingediende amendementen 2025   
 

Raad Behandeling agendapunt Ingediend 
door 

Besluit: Aangenomen/verworpen Voor Tegen  

2 april 2025 6D/9B 
Centrumgemeenteregeling 
Huisvestingsverordening 
urgent woningzoekenden 
Fryslân 

CU, KFM, 
VVD 

Besluit: 
1. Beslispunt 2 te wijzigen in: 

Wel een zienswijze in te dienen 
ten aanzien van de 
Centrumgemeenteregeling 
samenwerking inzake de 
Huisvestingsverordening urgent 
woningzoekenden Fryslân; 

2. Een lid 5 aan artikel 12 – 
Informatievoorziening - toe te 
voegen met de tekst: 
Het college van de 
centrumgemeente geeft de 
gemeenteraden van de 
gastgemeenten alle inlichtingen 
die de gemeenteraden van de 
gastgemeenten voor de 
uitoefening van zijn taak nodig 
hebben, op zodanig tijdstip dat 
de raden in staat zijn actueel op 
deze informatie te reageren. 

Aangenomen FNP (7), CDA 
(6), GL-PvdA 
(1, de heer 
Wit), VVD 
(2), KFM (2), 
BP DFM (1), 
NCPN (1), 
D66 (1), FvD 
(1), CU (1), 
OF (1) 
 

GL-PvdA (3, 
de heer 
Dijkstra, de 
heer Van 
Bruggen, 
mevrouw 
Uilenreef) 
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Raad Behandeling agendapunt Ingediend 
door 

Besluit: Aangenomen/verworpen Voor Tegen  

2 april 2025 6D/9B 
Centrumgemeenteregeling 
Huisvestingsverordening 
urgent woningzoekenden 
Fryslân 

KFM, FvD Besluit: 
1. Beslispunt 2 te wijzigen in: 

"Wel een zienswijze in te dienen 
ten aanzien van de 
Centrumgemeenteregeling 
samenwerking inzake de 
Huisvestingsverordening Urgent 
Woningzoekenden Fryslân  
met dien verstande dat op 
pagina 1 onder overwegende 
dat komt te vervallen: 
 
Dat gemeenten ook 
vergunningshouders moeten 
huisvesten op grond van de 
Huisvestingswet en deze groep 
daarom ook is opgenomen, dat  
een aantal Friese gemeenten op 
grond van de Huisvestingswet 
van de gemeenten Vlieland, 
Terschelling, Ameland en 
Schiermonnikoog hebben 
overgenomen. 

Verworpen KFM (2), FvD 
(1), OF (1) 
 

FNP (7), 
CDA (6), GL-
PvdA (4), 
VVD (2), BP 
DFM (1), 
NCPN (1), 
D66 (1), CU 
(1) 
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Ingediende moties 2021/2023/2024/2025 

RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

         
8 dec. 
2021 

9D1./ 
15B1. 

Moasje frjemd 
Húsfestings-
feroardering 

FNP, CDA, 
CU, D66 

Draacht it  kolleezje op: 
Om yn ôstimming mei de ried sa gau as 
mooglik yn 2022 te kommen mei in 
húsfêstingsferoardering , wêryn’t ûnder 
oare de by de ‘ynlieding’ neamde 
aspekten meinommen wurde 

Unaniem 
aangenomen 

  Raadsmemo over het 
proces huisvestings-
verordening is 
opgenomen in de 
nieuwsbrief van 
vrijdag 18 februari 
2022 en in de 
nieuwsbrief van de 
week van 15 april 
2024.  
 
Voor de Huisvestings-
verordening is nader 
onderzoek gedaan, ter 
onderbouwing van de 
schaarste, 
proportionaliteit en 
effectiviteit van dit 
instrument. Dit 
onderzoek is onder 
anderen een 
voorwaarde voor een 
oordeel over de 
invoering van het 
instrument van de 
Huisvestings-
verordening. De 
onderzoeken zijn in 
december 2024 
afgerond. Nu volgt een 
advies over de 
uitkomsten van deze 
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

onderzoeken en of 
deze voldoende basis 
bieden voor een 
Huisvestingsverordeni
ng (zie ook LTA 2.4).  

         
29 maart 
2023 

7D/ 
18B 

Motie vreemd aan 
de orde van de 
dag; Energiek en 
zelfstandig Fryslân, 
ook in De Fryske 
Marren GL, PvdA, 
D66, CDA 

GL, PvdA, 
D66, CDA 

Roept het college op:  

• Medewerking te verlenen aan 
het provinciale onderzoek. 

• Kenbaar te maken aan 
Gedeputeerde Staten dat De 
Fryske Marren geïnteresseerd is 
om - afhankelijk van de 
uitkomst van het onderzoek en 
indien passend voor onze 
gemeente - mee te werken aan 
het opzetten van een pilot na 
afronding van het onderzoek 

Aangenomen GL(2), 
PvdA(3), 
D66(1), 
CDA(6), 
FNP(5), 
CU(1), 
NCPN(1) 

KFM(3), 
VVD(2), 
BP 
DFM(3), 
FvD(1) 

De raad wordt in Q2 
2025 geïnformeerd 
met een raadsmemo 
over de afhandeling 
van deze motie.  

         
31 mei 
2023 

10D1 Motie vreemd aan 
de orde van de 
dag; Mienskips 
initiatief 
Nannewiid en no 
trochpakke (VVD) 

VVD Mienskips initiatief Nannewiid en no 
trochpakke 
Verzoekt het college: 
• Zich in te zetten om in 
samenspraak met de andere overheden 
zoals Provincie Fryslân, Wetterskip en 
Staatbosbeheer en de Stichting 
Nannewiid e.o. het gebiedsproces waar 
mogelijk te versnellen en verder te 
brengen.  
• Voornoemde overheden te 
wijzen op de koppelkansen (verzilveren) 

Aangehouden    
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

aangaande het Nannewiid e.o. en 
gezamenlijk op te trekken voor de 
komst van een gebiedsregisseur (met 
projectgelden).  
• Daarvoor te doen wat nodig is 
en aan de gemeenteraad voor 1 
oktober 2023 een terugkoppeling te 
geven over het proces, door middel van 
een memo of een raadsvoorstel. 

         
19 juli 2023 9D. Motie 

Gemeentelijke 
binnensportaccom
modaties 

CDA, FNP, 
PvdA en 
Groen-
Links 

Verzoekt het College:  
- de eerstvolgende 
huurverhoging van 10% te bevriezen en 
dus met 1 jaar uit te stellen, en de 
kosten hiervan te dekken uit de 
Algemene Reserve; 
- het door de raad vastgestelde 
beleidskader verhuur gemeentelijke 
binnensportaccommodaties uit 2014 
samen met de gebruikers van de 
binnensportaccommodaties te herijken; 
- daarbij de sportnota en de 
cultuurnota te betrekken; 
- daaruit voortvloeiende 
passende huurtarieven te betrekken in 
de perspectiefnota van 2025 
(behandeling rond juni/juli 2024) en 
voor te leggen aan de raad; 

Aangenomen FNP (6), 
CDA (6), 
PvdA (3), 
GroenLinks 
(1), KFM(3), 
NCPN(1), 
FvD (1), 
ChristenUni
e (1) 
 

VVD(2), 
BP 
DFM(3), 
D66(1) 

Motie uitgevoerd.  
Een voorstel voor de 
herijking van het 
beleidskader 
huurtarieven 
gemeentelijke 
binnensport-
accommodaties per 1 
augustus 2025 is 
aangeboden aan de 
gemeenteraad (Petear 
9-04).    

19 juli 2023 16D.3/
30B 

Moasje frjemd oan 
‘e oarder fan de dei 
Bertebeammen yn 
De Fryske Marren 

FNP, CU, 
CDA, GL; 

Fersiket it kolleezje  
•  Te ûndersykjen oft it helber is 
om yn gemeente De Fryske Marren 
bertebeammen te  
oerhandigjen oan nijberne bern en 
harren âlders. 

Unaniem 
aangenomen 

  Dit onderwerp wordt 
meegenomen in de 
bomennota. De 
verwachting is dat 
deze in Q4 2025 ter 
besluitvorming wordt 
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

• In rûzing te meitsjen fan de te 
ferwachtsjen kosten per jier en dat oan 
de rie foar te lizzen. 

voorgelegd (LTA 2.8). 
Daarbij kijken we ook 
naar de kansen voor 
gerelateerde subsidie 
mogelijkheden en 
werken we aan een 
kostenraming.  

         
18 oktober 
2023 

8D./ 
21B. 

FUMO 
begrotingswijziging 
2024 

CDA, 
PvDA 

FUMO 
Roept het college op 
1. Om samen met andere 

gemeenten bij de provincie dan 
wel bij het Rijk aan te dringen op 
financiële compensatie voor de 
extra kosten die de Fryske 
Marren mogelijk moet maken 
voor uitvoering door de nieuwe 
omgevingswet. 

2. Om samen met andere 
gemeenten en provincie kritisch 
naar de uitvoering en de 
benodigde uit te voeren taken 
van de FUMO te kijken om ook 
een interne stap te zetten.  

Unaniem 
aangenomen 

  Er is zowel ambtelijk 
als bestuurlijk overleg 
geweest met de 
gemeenten 
Heerenveen, SWF en 
Smallingerland. 
Hiernaast is er 
bestuurlijk contact 
gelegd met de andere 
gemeenten ter 
voorbereiding op het 
verzoek aan de 
provincie.  
Op 28 november 2023 
is er namens alle 
Friese gemeenten een 
brief verstuurd aan de 
Provincie Fryslân met 
het verzoek om tot 
een bestuurlijk overleg 
te komen.  
 
Via de gemeente 
Heerenveen ontvingen 
wij op 9 januari 2024 
een reactie van de 
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

provincie. De 
provincie wil zelf geen 
bijdrage leveren, maar 
wil wel ondersteunen 
als de gemeenten een 
brief naar de minister 
IenW besluiten te 
sturen over de 
financiering. 
Gedeputeerde De 
Vries staat open voor 
een bestuurlijk overleg 
daarover. Dit overleg 
moet nog worden 
gepland. Tot op heden 
is er nog geen initiatief 
genomen door 
gemeente Heerenveen 
voor een gesprek. Wij 
hebben contact 
opgenomen met de 
gemeente Heerenveen 
hierover en nemen 
het initiatief voor een 
gesprek over. Er is 
gestart met een 
inventarisatie voor de 
deelnemers aan het 
overleg. Dit wordt 
besproken in het vak-
overleg tussen de 
provincie, deelnemers 
en de FUMO op 17 
oktober 2024. Het 



 

8 

RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

gesprek wordt 
ambtelijk vervolgd 
met de provincie ter 
voorbereiding op het 
bestuurlijk overleg. 
 
Inmiddels heeft er 
nader overleg 
plaatsgevonden.  
De raad ontvangt op 
korte termijn een 
raadsmemo met 
nadere informatie. 

         
20 december 
2023 

8D/ 
26B 

Bestemmingsplan 
Balk – 
Jachthavendyk 

CDA, 
VVD, FNP 

Motie Camperplaatsen 
Roept het college op 
1. Om samen met ondernemers, die 

camperplaatsen willen realiseren 
actief op zoek te gaan naar een 
alternatieve plek voor campers.  

2. Vóór de start van de bouw van het 
hotel de raad te informeren over 
de stand van zaken m.b.t. de 
camperplaatsen. 

Unaniem 
aangenomen 

FNP (7), 
CDA (6), 
VVD (3), 
KFM (3), 
PvdA (3), 
GL (2), BP 
DFM (3), 
NCPN (1), 
D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 

 Er is een plan 
ingediend voor een 
locatie. De 
haalbaarheid van dit 
plan wordt op dit 
moment onderzocht.  
 

         
24 januari 
2024 

7D./ 
15B. 

Notitie 
"Maatschappelijk 
accommodatie-
beleid, kaders en 
uitgangspunten" 

CDA Verantwoordelijkheid beheer en 
exploitatie van gemeentelijke 
accommodaties. 
Verzoekt het College: 

• Samen met de verenigingen die 
gebruik (gaan) maken van 
gemeentelijke accommodaties te 

Aangenomen FNP (6), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(5), VVD 
(2), KFM 
(3), BP DFM 
(3), NCPN 
(1), D66 (1), 

 Onder de gebruikers 
van de gemeentelijke 
accommodaties is een 
vragenlijst uitgezet. 
Naar verwachting 
volgt er in Q3 2024 
een uitwerking van de 
resultaten hiervan. We 
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

onderzoeken of zij met een 
vertegenwoordiger van de 
gemeente zitting willen nemen in 
een commissie van beheer om op 
die manier te kijken welke taken 
en verantwoordelijkheden door 
verenigingen zelf opgepakt kunnen 
worden, waarmee ze bijvoorbeeld 
invloed kunnen uitoefenen op de 
huurtarieven. 

FvD (1), CU 
(1) 

verwachten dit in Q2 
2025 voor te leggen 
aan de raad.    

         
11 maart 
2024 

3D./5B Verzoek COA voor 
een langdurig AZC 

FNP,  
GL-PvdA, 
CDA, CU, 
D66 

Plan fan oanpak lytse azc’s 
Fersiket it kolleezje  :  
Te kommen mei in plan fan 
oanpak/startnotysje  weryn op syn 
minst meinommen wurdt:  
• yn de gemeente De Fryske Marren 

opfang te organisearjen 
• Wat is de útwurking fan de 

spriedingswet 
• Hoe rinne de pilots fan it COA 

oangeande lytse AZC’s 
• In gedegen kommunikaasjeplan 
• Wer moatte lokaasjes oan 

foldwaan foar lytse AZC’s 
• Hoe kinne we hjir in Wikselwurk 

projekt fan meitsje 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(3), 
VVD (3), 
D66 (1), 
CU (1) 

KFM (3), 
BP DFM 
(3), 
NCPN 
(1), 
FvD (1) 

Om de motie op een 
juiste wijze uit te 
voeren, moet eerst 
een duidelijke 
opdracht worden 
geformuleerd. De 
startnotitie om te 
komen tot een plan 
van aanpak is 
aangeboden aan de 
gemeenteraad (Petear 
9 april 2025, LTA 2.33). 

         
8 mei 2024 8D/ 

21B 
Programma 
Economie 
 

VVD, CDA Verzoekt het college: 
• Als er meer duidelijk wordt, tijdens 

de looptijd van het programma 
economie 2024 -2027, over de 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(3), VVD 

BP DFM 
(2) 

De motie is in 
uitvoering. Het in 
beeld brengen van de 
economische effecten 
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

projecten Ziekenhuis en Lelylijn 
deze projecten op te nemen in het 
programma economie en 
onderzoeken op hoofdlijnen wat 
de impact van deze ontwikkelingen 
zijn voor de economie van De 
Fryske Marren.  

• Vooral inzetten op MBO-onderwijs, 
de effecten voor infrastructuur en 
welzijn, koppelkansen op gebied 
van duurzaamheid en streven naar 
beste MKB gemeente en deze 
projecten op te nemen in het 
uitvoeringsprogramma van het 
programma Economie.  

(2), KFM 
(3), D66 (1), 
CU (1) 
 

is onderdeel van de 
projecten Ziekenhuis 
en Lelylijn. Wanneer 
bij de evaluatie van 
het Programma 
Economie blijkt dat er 
ontwikkelingen zijn, 
die het wenselijk 
maken om het 
programma aan te 
passen/aan te vullen 
dan nemen we die dan 
mee. De projecten 
nemen we mee bij de 
uitvoering van het 
Programma in de 
periode 2024-2027.  
Een deel van de 
projecten uit het 
uitvoeringsprogramma 
nemen we mee in de 
Regiodeal Zuidwest 
Friesland (looptijd 
april 2025 – december 
2029), pijler 
economie. Dat zijn o.a. 
de projecten: 
Toekomstbestendig 
bedrijventerrein, 
circulaire economie, 
versterken onderwijs-
bedrijfsleven.  
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

8 mei 2024 8D/ 
21B 

Programma 
Economie 

GL-PvdA, 
FNP, CU 

Verzoekt het college: 
• De mogelijkheden te verkennen 

om van de 3O-aanpak (Triple Helix) 
te groeien naar een 5O-aanpak, 
waarbij ook Onderzoek en van 
Onderop (maatschappelijk 
initiatief) worden betrokken in de 
economische beleidsvoering. 

• Te onderzoeken of de Social 
Handprint van MAEX kan worden 
gebruikt om de waarde van 
maatschappelijk initiatief in onze 
gemeente te bepalen. 

• De bevindingen van deze 
verkenningen en eventuele daaruit 
voortvloeiende aanpassingen aan 
het programma Economie aan de 
raad ter besluitvorming voor te 
leggen, tijdig voor het vaststellen 
van de begroting 2025. 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(3), KFM 
(3), CU (1) 

VVD(2), 
BP DFM 
(2), D66 
(1) 

Motie in uitvoering. 
Het verkennen van 
een mogelijke groei 
van de 3 O’s aanpak 
naar een 5 O’s aanpak 
en het onderzoeken of 
we de Social 
Handprint kunnen 
gebruiken, nemen we 
mee bij de uitvoering 
van het Programma 
Economie 2024-2027. 
Dit past binnen de 
kaders van het 
vastgestelde 
programma. Er hoeft 
daarom geen 
aanpassing van het 
programma plaats te 
vinden. De resultaten 
van de verkenning en 
het onderzoek zijn niet 
bekend bij het 
vaststellen van de 
begroting 2025. Wij 
nemen de bevindingen 
mee bij de evaluatie 
van het Programma 
Economie (begin 
2026). De uitbouw van 
de 3O-aanpak is als 
project gekoppeld aan 
de regiodeal Zuidwest 
Friesland (looptijd 



 

12 

RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

april 2025 – december 
2029), pijler 
economie. We willen 
hier samen met 
Súdwest-Fryslân 
stappen in zetten.  

8 mei 2024 17D.1/ 
31B 

Motie vreemd aan 
de orde van de dag 
 

BP DFM Verzoekt het college: 
• Een onderzoek te doen naar 
mogelijke locaties in Joure voor een 
jeugdsoos voor jongeren van 14 tot 18 
jaar en een terugkoppeling te geven 
voor 1 oktober 2024 

Aangehouden    

         
19 juni 2024 5D/ 

17B 
Afronding 
verkenningsfase 
project huisvesting 
van de sociaal- 
culturele en 
sportverenigingen 
Balk 

VVD Verzoekt het college: 
Bij het maken van de plannen voor een 
nieuw te bouwen MFC in Balk rekening 
te houden met een ruimte voor Radio 
Spannenburg, waarin Radio 
Spannenburg hun informatieve 
activiteiten kan uitoefenen. 

Unaniem 
aangenomen 

FNP (7), 
CDA (5), 
GL-PvdA 
(5), VVD 
(3), KFM 
(3), BP DFM 
(3), D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 

 Motie in uitvoering. 
De raad is in de 
nieuwsbrief van 6 
december 2024 
geïnformeerd over 
een stand van zaken 
m.b.t. het proces.  

         
17 juli 2024 4.D.1/

10.B.1 
Volkshuisvestings-
programma De 
Fryske Marren 
2024-2028 

FNP, 
KFM, BP 
DFM, GL-
PvdA, 
D66 

Ûndersyk pilot dûbbelbestimming 
rekreaasjepark De Wredehof 
Fersyket it kolleezje : 
• Te ûndersykjen oft it mooglik is om 

in pilot dûbelbestimming rekreaasje 
/ wenjen, as bysûndere wenfoarm 
op de Wredehof foar in perioade fan 
5 jier ta te stean, en de kaders dy 't 
dêrfoar nedich binne oan te jaan om 
dit te realisearjen. 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(5), VVD 
(1), KFM 
(3), BP DFM 
(3), D66 (1), 
FvD (1) 

CU (1) Motie is uitgevoerd. In 
de nieuwsbrief van 4 
april 2025 (punt 4.2) is 
de raad geïnformeerd 
met een raadsmemo 
over de wijze van 
afdoening van de 
motie.  
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RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

• Yn elts gefal mei de risseltaten 
werom te kommen by de ried yn Q1 
fan 2025. 

17 juli 2024 4.D.1/
10.B.1 

Volkshuisvestings-
programma De 
Fryske Marren 
2024-2028 

GL-PvdA, 
FNP, CDA 

Betaalbare koop 
Volkshuisvestingsprogramma 
Verzoekt het college 
• Op korte termijn te onderzoeken, al 

dan niet in samenwerking met de 
provinsje Fryslân, wat in onze 
provincie en onze gemeente voor 
inwoners reële haalbare prijzen zijn 
voor koopwoningen zodat we daar 
in de toekomst bij de uitvoering van 
de doelstelling ‘betaalbare 
woningen’ rekening mee kunnen 
houden;  

• De raad over de uitkomsten van dit 
onderzoek op de hoogte te houden. 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(5), VVD 
(1), KFM 
(3), BP DFM 
(1) (dhr. A. 
van 
Keimpema)
, D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 

BP DFM 
(2), 
(dhr. G. 
ten 
Boom, 
mevr. 
R.N. 
IJntema- 
Salverda
) 

Motie in uitvoering. 
De provincie heeft het 
onderzoek verkenning 
passendheid 
betaalbaarheids-
grenzen voor de 
nieuwbouw in maart 
2025 opgeleverd. U 
wordt binnenkort 
geïnformeerd over de 
inhoud van het 
rapport.  

17 juli 2024 7D./ 
14B. 
 

Perspectiefnota 
2025 

CU, D66 Honoreren aanmelding 48 “Wijkaanpak 
– Gebiedsgericht werken” 
Verzoekt het college: 
• De aanmelding 48 “Wijkaanpak – 

Gebiedsgericht werken” alsnog te 
honoreren voor het bedrag van € 
300.000,- (eenmalige kredieten) 
over de jaren 2025 – 2026 en dit ten 
laste te brengen van de Algemene 
Reserve. 

Aangehouden    

         
2 oktober 
2024 

5D/ 
15B 

Rekenkamerrappor
t Bezwaren in De 
Fryske Marren 

BP DFM, 
KFM, FvD 

Verzoekt het college 
• Om de medewerkers die de 

bezwarencommissie 
ondersteunen geen andere 

Aangehouden    
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werkzaamheden voor de 
gemeente te laten doen.  

• De raad hierover voor 1 januari 
2025 te informeren.  

2 oktober 
2024 

5D/ 
15B 

Rekenkamerrappor
t Bezwaren in De 
Fryske Marren 

BP DFM, 
KFM, FvD 

Verzoekt het College 
Een medewerker van de gemeente die 
bekend is met de werkzaamheden en 
het proces van de bezwarencommissie 
eigenaar te maken van het gehele 
bezwaarproces en daarmee van de 
termijnbewaking.  

Aangehouden    

2 oktober 
2024 

5D/ 
15B 

Rekenkamerrappor
t Bezwaren in De 
Fryske Marren 

BP DFM, 
CU, KFM, 
FvD, VVD 

Verzoekt het college 
1. Te onderzoeken of een onafhankelijk 

mediator kan worden aangesteld. 
2. De raad hier binnen vier maanden 

over te informeren. 

Aangehouden    

2 oktober 
2024 

13D/ 
23B 

Moasje frjemd 
strjitnammen 
fersetsfroulju 

GL-PvdA, 
VVD, 
CDA, CU, 
FNP, 
NCPN 

Fersiket it kolleezje 
• Froulike fersetsstriders út ús 

gemeente te earen troch: 
o Harren it plak yn it 

strjitbyld te jaan dy’t se 
fertsjinje troch strjitten 
nei harren te 
ferneamen. 

o Oare wizen te betinken 
wêrop’t de gemeente 
mear sichtberens en 
bekendheid jaan kin 
oan fersetsfroulju út ús 
gemeente. 

 
 

Unaniem 
aangenomen 

FNP (6), 
CDA (3), 
GL-PvdA 
(5), VVD 
(3), KFM 
(3), BP DFM 
(2), NCPN 
(1), D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 

 Motie in uitvoering. 
De raad is in de 
nieuwsbrief van 20 
december 2024 (punt   
4.3) met een 
raadsmemo 
geïnformeerd over het 
proces.  

         



 

15 

RAAD Behandeling agendapunt Ingediend 
door  

Onderwerp Aangenomen 
Verworpen  

Voor Tegen  Stand van zaken 

4 november 
2024 

6D/ 
9B 

Programmabegroti
ng 2025 en 
meerjarenraming 
2026-2028 

GL-PvdA, 
CU 

Roept het college op: 
• In afstemming met de energie-
initiatieven in onze gemeente bij de 
provincie en bij Energie Samen en zo 
nodig bij andere partijen na te gaan wat 
de mogelijkheden zijn voor 
energiecoöperaties om eigenaar te 
worden van windmolens op zee en 
onder welke voorwaarden dat dan zou 
kunnen 
• De gemeenteraad uiterlijk in het 
eerste kwartaal van 2025 hierover te 
informeren 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(4), D66 (1), 
CU (1) 
 

VVD(1), 
KFM (3), 
BP DFM 
(3), 
NCPN 
(1), 
FvD(1) 

Motie uitgevoerd. In 
de nieuwsbrief van 11 
april 2025 treft u een 
raadsmemo aan ter 
informatie.   

4 november 
2024 

6D/ 
9B 

Programmabegroti
ng 2025 en 
meerjarenraming 
2026-2028 

GL-PvdA, 
CDA, FNP, 
CU, VVD 

Fersiket it  kolleezje: 
• In planning te meitsjen foar it al 
of net útfieren fan de projekten neamd 
yn it riedsmemo, rekken hâldend mei 
kapasiteit en finansjele mooglikheden. 
• Dêrby benammen te sjen oft it 
mooglik is projekt 2 en 1 noch yn 2025 
op te starten en as dat it gefal is dit yn 
in foarstel oan de ried foar te lizzen en 
op dy wize de ried om middels te 
freegjen, sadat de ried dan noch in 
ôfwaging meitsje kin. 
• De oare projekten foar opname 
yn de perspektyfnota 2026 te 
oerwaagjen. 
• De ried yn it algemien fan 
boppesteande op'e hichte te hâlden. 
• Yn de perspektyfnota 2026 mei 
de ried de oerwagings te dielen om 
projekten al of net op te nimmen. 

Unaniem 
aangenomen 

FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(4), VVD 
(1), KFM 
(3), BP DFM 
(3), NCPN 
(1), D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 

 Motie uitgevoerd. In 
de nieuwsbrief van 28 
maart 2025 (punt 4.3) 
bent u geïnformeerd 
door middel van een 
raadsmemo.  
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4 november 
2024 

6D/ 
9B 

Programmabegroti
ng 2025 en 
meerjarenraming 
2026-2028 

D66, 
KFM, 
CDA, VVD 

Verzoekt het college: 
Samen met de brancheorganisaties te 
onderzoeken of het mogelijk is om te 
komen tot een nieuwe systematiek van 
heffen voor de toeristenbelasting, 
waarbij de sterkste schouders de 
zwaarste lasten dragen en die zekerheid 
biedt voor de sector op de lange 
termijn. Tevens dient daarbij 
beoordeeld te worden welke 
administratieve lasten dit betekent voor 
de sector en hierover voor de 
behandeling van de perspectiefnota 
2026 de raad te informeren. 

Aangenomen CDA (6), 
VVD (1), 
KFM (3), BP 
DFM (3), 
NCPN (1), 
D66 (1), 
FvD (1) 
 

FNP (7), 
GL-PvdA 
(4), CU 
(1) 

We zijn gestart met 
het onderzoek. Hierin 
worden ook de 
branches betrokken. 
De raad wordt voor de 
behandeling van de 
perspectiefnota 
geïnformeerd over de 
uitkomsten van het 
onderzoek.  

27 november 
2024 

4.1 
(was 
12D.1) 
 

Moasje frjemd oan 
‘e oarder fan de 
dei; munysjedepot 

GL-PvdA, 
FNP, CDA, 
KFM, FvD 

Fersiket it kolleezje  
• Te besykjen sa goed mooglik yn 

kaart te bringen wat no krekt de 
gefolgen binne foar de omjouwing, 
mei yn it bysûnder oandacht foar de 
leefberens; 

• De ried dêroer te ynformearjen 
lykas de pleatslik belangen en lokale 
belangengroepen út de omjouwing; 

• Boppesteande soargen no al oer te 
bringen oan it ministearje. 

Unaniem 
aangenomen 

FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(5), VVD 
(3), KFM 
(3), BP DFM 
(1), D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 
 

 In de nieuwsbrief van 
13 december 2024 
(punt 4.2) bent u 
middels een 
raadsmemo 
geïnformeerd over de 
voortgang. 

         
18 december 
2024 

6D/ 
17B 

Exploitatie 
zwembad Ny 
Sudersé Lemmer 
per 1 januari 2025 

CDA, FNP, 
GL-PvdA, 
CU 

Verzoekt het college: 
• De aandeelhouders en 

bestuurder van Sportbedrijf De 
Fryske Marren te berichten dat 
bij uitbesteding van de 
exploitatie van het zwembad 
door Mondeel Recreatie B.V.  
aan Sportbedrijf De Fryske 

Aangenomen FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(4), KFM 
(3), D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1) 
 

VVD (2), 
BP DFM 
(3) 

Deze motie wordt 
betrokken bij het 
traject wat wordt 
doorlopen om de 
onder-aanneming van 
de exploitatie van het 
zwembad Ny Sudersé 
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Marren dit direct of indirect 
geen nadelige financiële 
gevolgen mag hebben voor het 
Sportbedrijf De Fryske Marren 
en de Gemeente De Fryske 
Marren. 

juridisch goed in te 
regelen.  

         
22 januari 
2025 

7 Moasje frjemd oan 
‘e oarder fan de dei 
Monuminten-
skyldsjes en 
ynformaasje-
boerden 

FNP GL-
PvdA, CU, 
FvD 

Ropt it kolleezje op:  
1. De earste stappen te setten om 

ferbining te meitsjen mei de ferskate 
histoaryske- en oare wurkgroepen 
om needsaaklike ynformaasje oan te 
leverjen (en/of te behearen) omtrint 
de ferskate monuminten; 

2. De kosten yn byld te bringen omtrint 
it ûntwikkeljen fan 
ynformaasjeboerden mei ek in QR-
koade en in CMS-systeem of 
fergelykber systeem, sadat de 
eftergrûnfynformaasje op ynternet 
permanint oanfold of oanpast wurde 
kin en tekstdielen aktuiel bliuwe; 

3. Te kommen mei in oanmelding foar 
de kommende Perstpektyfnota, 
wêr’t de totale kosten yn byld brocht 
wurde en meinommen wurde kin yn 
de algemiene oerwagings. 

Unaniem 
aangenomen 

FNP (6), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(4), VVD 
(2), KFM 
(3), BP DFM 
(2), NCPN 
(1), D66 (1), 
FvD (1), CU 
(1), VOF (1) 

 Bij de voorjaarsnota 
wordt een voorstel 
gedaan om geld vrij te 
maken om een 
projectleider aan te 
stellen voor het in 
beeld brengen van de 
kosten voor dit 
project. Bij de 
najaarsrapportage 
worden de volledige 
kosten in beeld 
gebracht.  

         
12 februari 
2025 

2 Algemene 
Beschouwingen 

FNP, GL-
PvdA 

Omjouwingsplan; ynstelle fan in ferbod 
op gemyske   
gewaaksbeskermingsmiddels by de 
sierteelt 
Ropt it kolleezje op: 

Oanhâlden/ 
Aangehouden 
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Mei grutte faasje in belied yn te stellen 
en te ymplementearjen wêrby: 
• Yn it Omjouwingsplan opnaam 

wurdt dat it bedriuwsmatich brûken 
fan gemyske 
gewaaksbeskermingsmiddels by 
sierteelt yn de iepen loft yn ús 
gemeente ferbean is op plakken 
wêr’t soks de lêste tsjien jier noch 
net plak fûn hat 

• Dit jild ek foar SKAL-sertifisearre 
teelten, als dêrby parafinne-oalje 
brûkt wurdt 

• Foar de gongbere sierteelt 
alternativen te stimmulearjen foar 
dy gebieten wêr’t soks noch tastien 
wurdt 

• Romme buffersônes fanôf 
bewenning yn te stellen fan 300 
meter 

• Boppesteand rom foar it teeltjier fan 
2026 yn te regeljen 

 
Omgevingsplan: Instellen van een 
verbod op chemische 
bestrijdingsmiddelen bij de sierteelt 
Roept het college op:  
Met de nodige snelheid een beleid op te 
stellen en te implementeren waarbij: 
• In het Omgevingsplan wordt 

opgenomen dat het bedrijfsmatig 
gebruik van chemische 
gewasbeschermingsmiddelen bij 
sierteelt in de open lucht in onze 
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gemeente niet is toegestaan op die 
plekken waar een dergelijke teelt de 
laatste 10 jaar niet heeft plaats 
gevonden. 

• Dit geldt ook voor SKAL-
gecertificeerde teelten, als daarbij 
parafine-olie gebruikt wordt. 

• Alternatieven voor de gangbare 
sierteelt daar waar deze nog 
toegestaan worden, worden 
gestimuleerd. 

• Ruime bufferzones van 300 meter 
vanaf bewoning worden ingesteld.   

• Het bovenstaande ruim voor het 
teeltjaar 2026 wordt ingeregeld. 

12 februari 
2025 

2 Algemene 
Beschouwingen 

CDA Onderzoek taskforce woningtekort De 
Fryske Marren 
Verzoekt het college het volgende: 
• Contacten te leggen met de 

gemeente Ooststellingwerf over hun 
succesvolle aanpak en te 
onderzoeken of dit ook voor De 
Fryske Marren zou kunnen werken; 

• Organiseer een open dag voor de 
woningbouw in de gemeente. Doel 
is om belanghebbenden zoals 
jongeren, starters, ouderen, 
alleenstaanden, bouwers, 
projectontwikkelaars, banken en 
makelaars met elkaar in contact te 
brengen aangaande behoefte, 
aanbod en mogelijkheden om zo het 
woningtekort te verminderen.  

Overgenomen 
door het 
college 

  Motie is overgenomen 
door het college, met 
dien verstande dat de 
in de motie genoemde 
termijn te kort dag is. 
In de prestatie-
afspraken staat ook al 
een stakeholder dag 
genoemd, die wordt in 
het najaar 
georganiseerd. De 
motie wordt binnen 
de bestaande 
capaciteit uitgevoerd 
en we richten geen 
taskforce op.   
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• Bij de Perspectiefnota 2026 de raad 
hierover te informeren. 

         
11 maart 
2025 

5D/ 
13B 

5D.Verordening 
behandeling van 
bezwaarschriften 
De Fryske Marren 

NCPN Motie meer tijd voorbereiding 
bezwaarmakers 
Verzoekt het college het volgende: 

• Er zorg voor te dragen dat 
bezwaarmakers voldoende tijd 
hebben een repliek op de 
gronden van bezwaar te 
bestuderen en dit in te passen 
in de Verordening;  

• Op een later tijdstip het 
antwoord op dit verzoek aan de 
gemeenteraad voor te leggen. 

Verworpen GL-PvdA(5), 
KFM (3),  
BP DFM (2), 
NCPN (1), 
FvD (1) 
 

FNP (6), 
CDA (6), 
VVD (3), 
D66 (1), 
CU (1) 

 

         
2 april 2025 6D.1/ 

10B 
Motie vreemd aan 
de orde van de 
dag; Zwembad Ny 
Sudersé gesloten 

KFM, FvD, 
VVD 

Roept het college op:  
1. In de rol van contractpartner 

alles in het werk te stellen zodat 
het zwembad in Lemmer binnen 
twee weken weer geopend kan 
worden.  

2. In de rol van aandeelhouder 
actief mee te werken in het 
samenwerkingsproces van het 
Sportbedrijf  om continuïteit van 
de exploitatie van zwembad Ny 
Sudersé te kunnen borgen. 

3. De gemeenteraad wekelijks over 
de voortgang te informeren. 

Verworpen KFM (2), 
FvD (1), 
VVD (2), 
NCPN (1) 
 

FNP (7), 
CDA (6), 
GL-PvdA 
(4), BP 
DFM (1), 
D66 (1), 
CU (1), 
OF (1) 

 

 


